
PROTOKÓŁ Nr XV.2012

z XV sesji VI kadencji Rady Gminy Przystajń odbytej w dniu
26 marca 2012 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Przystajń.

Czas trwania sesji: 13.00 - 18.20.

W sesji uczestniczyło 15 radnych (lista obecności w załączeniu).
Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy Przystajń – Henryka Kapuścik.

Ponadto w sesji udział wzięli:

- Wójt Gminy                                                                - Andrzej Kucharczyk
- Sekretarz Gminy                                                         - Bogusław Leszczyński
- Skarbnik Gminy                                                          - Ewa Kotarska
- Radca Prawny                                                             - Dariusz Kowalski
- dyr. GZOS                                                                   - Alina Piśniak
- dyr. GOPS                                                                   - Marianna Kochel
- Radny Rady Powiatu w Kłobucku                              - Jerzy Kiepura
- Sołtysi - według załączonej listy obecności

P o r z ą d e k   o b r a d :

1. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie  prawomocności obrad.
3. Ustalenie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.
6. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Przystajń z organizacjami pozarządowymi 

za rok 2011.
7. Informacja  dyrektora  GOPS  na  temat  Monitoringu  Strategii  i  Rozwiązywania  Problemów 

Społecznych Gminy.
8. Informacja na temat prac zrealizowanych w 2011 r. i planowanych w 2012 r. na ciekach wodnych  

i rowach melioracyjnych na terenie Gminy Przystajń.
9. Informacja  dyrektora ZOZ na temat funkcjonowania służby zdrowia na terenie gminy Przystajń.

10. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:
1) przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Przystajń w roku 2012 (podinsp. A. Zabawa).
2) zasad  udzielania  dotacji  celowych  na  częściowe  pokrycie  kosztów  zakupu  przydomowych 

oczyszczalni ścieków (podinsp. A. Zabawa).
3) uchylenia  uchwały  Nr  XIV.87.2012  Rady  Gminy  Przystajń  z  dnia  20  lutego  2012  r. 

w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  międzygminnego  w  przedmiocie 
powierzenia  wykonania  zadania  własnego  Gminy  Przystajń  dotyczącego  gospodarowania 
odpadami  w  zakresie  utrzymania  wysypisk  i  unieszkodliwiania  odpadów  komunalnych 
(podinsp. A. Zabawa).

4) wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  międzygminnego  w  przedmiocie  powierzenia 
wykonania  zadania  własnego  Gminy  Przystajń  dotyczącego  gospodarowania  odpadami 
w  zakresie  utrzymania  wysypisk  i  unieszkodliwiania  odpadów  komunalnych (podinsp.  
A. Zabawa).

5) wystąpienia  o  zmianę  urzędowej  nazwy  miejscowości  z  Bagna  –  Przysiółek  na  Bagna 
– Wieś (podinsp. M. Drynda).

6) wystąpienia  o  zmianę  urzędowej  nazwy  miejscowości  z  Michalinów  –  Przysiółek  na 
Michalinów – Wieś (podinsp. M. Drynda).
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7) ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej oraz zarządzenia poboru opłaty targowej 
w  drodze  inkasa,  określenia  inkasenta  i  wysokości  wynagrodzenia  prowizyjnego  za  inkaso 
opłaty targowej (podinsp. A. Kierat).

8) zmian w budżecie Gminy Przystajń na 2012 rok (p. Skarbnik).
9) zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Przystajń  na  lata  2012-2021 

(p. Skarbnik).                 
11. Interpelacje i odpowiedzi na zapytania radnych.
12. Informacje, wolne wnioski i oświadczenia.

A d 1
Otwarcia  sesji  dokonała  Przewodnicząca  Rady  Gminy  Przystajń,  Henryka  Kapuścik.  Powitała 
wszystkich obecnych na sali, w szczególności Radnego Rady Powiatu w Kłobucku Pana Jerzego 
Kiepurę.

A d 2
Przewodnicząca  Rady  Gminy  stwierdziła  prawomocność  obrad  –  na  sali  obecnych  jest 
14 radnych. Nieobecna Radna Katarzyna Wiecha-Zając. 

A d 3
Przewodnicząca  przedstawiła radnym propozycję porządku obrad. Zaproponowała autopoprawkę 
do  porządku  obrad  i  wprowadzenie  dodatkowo  punktu:  Sprawozdanie  z  działalności  komisji 
problemowych Rady Gminy, jako punktu 6, kolejne punkty przesunięte o punkt i wprowadzenie 
w  pkt  11  -  2  projektów uchwał  w  sprawie:  odwołania  Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej 
i  powołania  Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  z  powodu  rezygnacji  Pana  Mieczysława 
Kwaśnego z pełnienia tej funkcji ze względu na stan zdrowia - podpunkt 10 i 11. 
Porządek obrad po naniesieniu zmian przedstawia się następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie  prawomocności obrad.
3. Ustalenie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.
6. Sprawozdanie z działalności komisji problemowych Rady Gminy.
7. Sprawozdanie  z  realizacji  Programu  współpracy  Gminy  Przystajń  z  organizacjami 

pozarządowymi za rok 2011.
8. Informacja  dyrektora  GOPS  na  temat  Monitoringu  Strategii  i  Rozwiązywania  Problemów 

Społecznych Gminy.
9. Informacja na temat prac zrealizowanych w 2011 r. i planowanych w 2012 r. na ciekach wodnych 

i rowach melioracyjnych na terenie Gminy Przystajń.
10. Informacja  dyrektora ZOZ na temat funkcjonowania służby zdrowia na terenie gminy Przystajń.
11. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

1) przyjęcia  programu opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Przystajń w roku 2012 (podinsp. A. Zabawa).

2) zasad udzielania dotacji celowych na częściowe pokrycie kosztów zakupu przydomowych 
oczyszczalni ścieków (podinsp. A. Zabawa).

3) uchylenia  uchwały  Nr  XIV.87.2012  Rady  Gminy  Przystajń  z  dnia  20  lutego  2012  r.  
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  międzygminnego  w  przedmiocie 
powierzenia  wykonania  zadania  własnego  Gminy  Przystajń  dotyczącego  gospodarowania 
odpadami  w  zakresie  utrzymania  wysypisk  i  unieszkodliwiania  odpadów  komunalnych 
(podinsp. A. Zabawa).

4) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w przedmiocie powierzenia 
wykonania  zadania  własnego  Gminy  Przystajń  dotyczącego  gospodarowania  odpadami 
w  zakresie  utrzymania  wysypisk  i  unieszkodliwiania  odpadów  komunalnych  (podinsp.  
A. Zabawa).
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5) wystąpienia  o  zmianę  urzędowej  nazwy  miejscowości  z  Bagna  –  Przysiółek  na  Bagna 
– Wieś (podinsp. M. Drynda).

6) wystąpienia  o  zmianę  urzędowej  nazwy  miejscowości  z  Michalinów  –  Przysiółek  na 
Michalinów – Wieś (podinsp. M. Drynda).

7) ustalenia  wysokości  dziennych  stawek  opłaty  targowej  oraz  zarządzenia  poboru  opłaty 
targowej w drodze inkasa, określenia inkasenta i wysokości wynagrodzenia prowizyjnego za 
inkaso opłaty targowej (podinsp. A. Kierat).

8) zmian w budżecie Gminy Przystajń na 2012 rok (p. Skarbnik).
9) zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Przystajń  na  lata  2012-2021 

(p. Skarbnik).      
10) odwołania Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej (Przewodnicząca).
11) powołania Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej (Przewodnicząca).        

12. Interpelacje i odpowiedzi na zapytania radnych.
13. Informacje, wolne wnioski i oświadczenia.

Na sesję przybyła Radna Katarzyna Wiecha-Zając.
Przewodnicząca  poprosiła  Skarbnika  Gminy  o  uzasadnienie  wprowadzenia  autopoprawek  do 
projektów uchwał w sprawie: zmian w budżecie Gminy Przystajń na 2012 rok i w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przystajń na lata 2012-2021. 
Skarbnik:  Autopoprawka  w  projekcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  jest  zmianą 
kosmetyczną.  Kwotowo  się  nic  nie  zmienia.  Zmiana  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie 
powoduje również zmianę w uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej i w związku 
z tym również jest zrobiona autopoprawka.  
Porządek obrad po naniesieniu zmian przyjęto jednogłośnie.

A d 4
Przewodnicząca zgłosiła wniosek o przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez czytania. Protokół 
został przyjęty jednogłośnie (15 radnych za).

A d 5
Wójt odczytał  sprawozdanie  ze  swojej  działalności  w  okresie  międzysesyjnym  –  stanowiące 
załącznik do protokołu.
Przewodnicząca: Czy są jakieś uwagi i zapytania?
Brak uwag i zapytań.

A d 6
Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej przedstawił  Przewodniczący Komisji - Radny 
Mieczysław Kwaśny. 
Przewodnicząca: Czy są jakieś uwagi i zapytania?
Brak uwag i zapytań.

Ad 7
Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Przystajń z organizacjami pozarządowymi 
za  rok  2011  przedstawiła  Podinspektor  Marta  Okaj.  Sprawozdanie  stanowi  załącznik  do 
protokołu.
Przewodnicząca: Czy są jakieś uwagi i zapytania?
Brak uwag i zapytań.

Ad 8
Informacja  na  temat  Monitoringu  Strategii  i  Rozwiązywania  Problemów  Społecznych  Gminy 
przedstawiła  Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Marianna Kochel. Informacja 
stanowi załącznik do protokołu.
Przewodnicząca: Czy są jakieś uwagi i zapytania?
Brak uwag i zapytań.
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Ad 9
Przewodnicząca: Ponad 2 tygodnie temu zostało wysłane, zgodnie z decyzją Radnych, zaproszenie 
na sesję przedstawiciela Śląskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych. 23.03.2012 r. w piątek 
otrzymaliśmy  fax  z  informacjami,  że  przedstawiciel  Śląskiego  Zarządu  Melioracji  i  Urządzeń 
Wodnych nie może przyjechać oraz zrealizowanych i planowanych pracach na ciekach wodnych 
i  rowach  melioracyjnych  na  terenie  Gminy  Przystajń.  Najważniejsze  sprawy  przedstawione 
w piśmie: 
„W 2011  roku  ŚZMiUW w  ramach   środków  przyznanych  z  budżetu  państwa  przeprowadził  
następujące roboty konserwacyjne:

− Kanał rz. Pankówki na dł. 0,47 km za wartość 5260 zł,
− usunięcia zatorów na Liswarcie na dł. 2,65 km za wartość 19835 zł.

Łącznie wykonano roboty konserwacyjne na dł. 2,65 km za wartość 25095 zł.
W  roku  bieżącym  tut.  Zarząd  z  uwagi  na  przyznanie  niewielkich  środków  finansowych  na 
utrzymanie cieków wodnych o charakterze rolniczym, nie zaplanował na obecnym etapie żadnych 
robót konserwacyjnych cieków przepływających przez teren gminy Przystajń. Wstępnie natomiast 
zaplanowano  przeprowadzenie  konserwacji  Cieku  od  Przystajni  i  z  Cybatej  Góry.  W kwietniu 
i  maju 2012 r.   ŚZMiUW będzie  usuwał  szkody powodziowe na rz.  Liswarta  w miejscowości 
Ługi-Radły (zabudowa wyrwy brzegowej brzegu lewego przy stopniu wodnym, powyżej posesji 
P. Jolanty Paprotnej).”
Radny Marek Jelonek: To zależy o którą wyrwę chodzi, w Ługach ta wyrwa koło P. Paprotnej jest 
bardzo duża.  
Przewodnicząca: Z informacji z września 2011 r. wynika, że w 2012 r. w pierwszej kolejności 
zostanie wykonana konserwacja dalszego górnego odcinka cieku Pankówka od m. Kostrzyna do 
m. Kuźnica Stara, a teraz go nie ma w planach, będziemy wysyłać kolejne pisma z monitami.

Przewodnicząca oddała głos Radnemu Rady Powiatu w Kłobucku Panu Jerzemu Kiepurze.
Pan Jerzy Kiepura: W Radzie  Powiatu  sprawuje funkcje:  przewodniczącego Komisji  Uchwał 
i  Wniosków,  członka  Komisji  Rewizyjnej,  wiceprzewodniczącego  Komisji  Rolnictwa,  Ochrony 
Środowiska i Infrastruktury. Pracuje prawie 30 lat w Urzędzie Gminy Panki. Jest odpowiedzialny za 
zaopatrzenie  mieszkańców w wodę.  Mieszka  w Zwierzyńcu.  W 2011 r.  w powiecie  wykonano 
(wybudowano,  wyremontowano, przebudowano) 34 km dróg. W obecnym roku plan wydatków 
budżetowych wynosi ponad 46 mln zł, z czego głównymi zadaniami do sfinansowania jest: oświata 
– wydatek rzędu 17,5 mln zł, administracja publiczna – 9 mln zł, transport i łączność – 5 mln zł, 
bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa – 3,5 mln zł, pomoc społeczna - 3,5 mln zł, 
pozostałe  zadania  w  zakresie  polityki  społecznej  –  2  mln.  W chwili  obecnej  Powiat  dokonał 
rozliczenie  akcji  zima  (na  drogi  wojewódzkie  wydano  140 000,00  zł,  a  na  drogi  powiatowe 
200 000,00 zł).  Pozostała kwota środków zostanie przeznaczona na poprawę dróg powiatowych 
i  wojewódzkich.  Rada  Powiatu  przyjęła  stanowisko  sprzeciwu  odnośnie  likwidacji 
XIII  Zamiejscowego Wydziału Grodzkiego z siedzibą w Kłobucku (oddziału Sądu Rejonowego 
w Częstochowie).  Rada Powiatu przewidziała pieniądze na konserwacje dla 4 Spółek Wodnych 
w kwocie 20 000,00 zł, czyli po 5 000,00 zł dla każdej. 
Radny Józef Chrzęstek: W których gminach funkcjonują Spółki Wodne?
Pan Jerzy Kiepura: Krzepice, Miedźno, Opatów i Wręczyca Wielka. 
Radny Józef Chrzęstek poruszył problem przepustów, które trzeba zrobić w Borze Zajacińskim na 
ul. Węzina. 
Pan Jerzy Kiepura: W najbliższym czasie Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Kłobucku ma 
przygotować  informacje  na  temat  najważniejszych  prac  do  wykonania,  pozostałe  środki  trzeba 
zagospodarować na remonty. 
Radny  Marek  Zabawa:  Na  razie  nie  zapadła  jeszcze  decyzja  odnośnie  likwidacji  sądu 
w Kłobucku. Stan drogi Ługi-Radły – Kamińsko co roku jest identyczny. Jest to droga powiatowa 
i o nią też trzeba dbać.
Pan Jerzy Kiepura: Remonty powinno się robić jak temp. jest powyżej 10ºC. Obecnie robione są 
tylko takie remonty, żeby droga mogła być przejezdna. Będzie pamiętał o zgłaszanej drodze. 
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Radny Benon Szymanek zwrócił uwagę na fatalny stan drogi Górki-Stany.
Niech Pan pamięta również o drodze Górki-Stany, jest tam fatalny stan drogi. 
Radna Danuta Sendal  poruszyła również sprawę drogi Mrówczak – Kostrzyna. Są tam bardzo 
duże dziury. Na dzień dzisiejszy jest znak postawiony, że jest droga uszkodzona, ale czy to jest 
rozwiązanie problemu?
Radny Jan Sas zwrócił  uwagę,  że  w ostatnim okresie  robiło  się  najwięcej  dróg powiatowych 
w gminie Lipie i Krzepice. W zeszłym roku Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg – P. Tadeusz 
Pułka i Wicestarosta Henryk Kiepura byli na sesji Rady Gminy, po spotkaniu zostali zaproszeni na 
drogę Kuźnica  Nowa-Stany.  Ich  kierowca  nie  chciał  jechać,  bo  stwierdził,  że  droga  jest 
nieprzejezdna.  Tę drogę można zrobić z pieniędzy dla dróg dojazdowych do pól.  Chyba trzeba 
pokazać dziennikarzom jak droga wygląda w XXI wieku. Poprosił, żeby Radny Powiatowy zwrócił 
na nas uwagę przy podziale środków. 
Radny  Marek  Jelonek:  Wychodzi  na  to,  że  nie  ma  możliwości  skończenia  dróg  w  Ługach-
Radłach,  bo  rozmawiał  w  Dyrektorem  Powiatowego  Zarządu  Dróg  –  P.  Tadeuszem  Pułka 
i  Kierownikiem Obwodu  Drogowego  w Przystajni  –  P.  Wiesławem Makowskim.  Prośba,  żeby 
chociaż na dzień dzisiejszy wymienić znaki drogowe. 
Wójt: Trzeba  będzie  środki  na  drogi  wygospodarować  w  ramach  własnego  budżetu  lub  brać 
kredyty,  ponieważ na kolejne lata środki unijne mają być przeznaczone na inne zadania, nie na 
drogi. 
Radny Edward Chamela:  Trzeba zaprosić Dyrektora  Powiatowego Zarządu Dróg – P. Tadeusza 
Pułka i Starostę Kłobuckiego P. Romana Minkina, żeby oni wysłuchali co mamy do powiedzenia, 
ponieważ Radny sam niczego nie zrobi.
Pan Jerzy Kiepura: My wiemy, że jedyną gminą w powiecie, która ma drogi gruntowe jest Gmina 
Przystajń. Jak najbardziej można zaprosić Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg P. Tadeusza Pułka 
i Starostę P. Romana Minkina.
Radny Adam Biernacki: Jaki będzie los nauczycieli zatrudnionych w Waleńczowie w przypadku 
likwidacji Zespołu Szkół w Waleńczowie.
Radny Jan Sas: Z tego co wie to nikomu nie gwarantują zatrudnienia. 
Mieszkanka Gminy  Krystyna Labus-Stankiewicz:  XIII  Wydział  Karny Sądu Zamiejscowego 
w  Kłobucku  jest  niewielki  i  rozstrzyga  tylko  w  sprawach  karnych,  a  najczęściej  mieszkańcy 
powiatu  rozstrzygają  sprawy  cywilne.  Koryguje  w  kwestii  formalnej  wypowiedź  Radnego 
Powiatowego  Jerzego  Kiepura,  iż  sądy  nie  są  tworzone  i  znoszone  przez  Prezesów  Sądów 
Okręgowych,  a przez Ministra  Sprawiedliwości.  Argumenty Starostwa za pozostawieniem Sądu 
w  Kłobucku,  przedstawione  przez  Radnego  są  analogiczne  do  argumentów  Gminy  Przystajń 
w sprawie udostępniania EGiB i są bezskuteczne. 
 
Ad 10
Radny Andrzej Tomziński – zwolnił się u Przewodniczącej.  
W celu  przedstawienia  informacji  na  temat  funkcjonowania  służby  zdrowia  na  terenie  gminy 
Przystajń  przyjechał  Dyrektor  Zespołu  Opieki  Zdrowotnej  w  Kłobucku  Pan  Marian  Nowak 
i Zastępca Dyrektora d/s administracyjno-organizacyjnych Zespołu Opieki Zdrowotnej w Kłobucku 
Pani Gabriela Łacna.
Dyrektor ZOZ: Od 01.01.2012 r. rentgeny są sprywatyzowane, jest inny sposób rozliczeń, ale dla 
Państwa się nic nie zmieniło, pracują ci sami ludzie. Od kwietnia 2011 r. jest otwarty punkt pobrań.  
Tomograf nadal u nas działa i nie trzeba pacjentów wozić do Częstochowy. Zakupiono endoskopy. 
Jedyne czego nie robimy i nie będziemy robić to zabiegów endoskopowych na drogach żółciowych. 
Na ten rok żadnych zmian organizacyjnych w strukturach ZOZ nie przewidujemy. Czeka nas dalszy 
remont szpitala w Krzepicach. Nie mamy zakontraktowanej fizjoterapii w Starokrzepicach, ale ten 
kontrakt  ze  Starokrzepic  został  przeniesiony  do  Krzepic.  Udało  nam się  podnieść  kontrakt  na 
fizjoterapię znaczącą prawie trzykrotnie. Ludzie widzą dobre efekty działania fizjoterapii. Z samej 
fizjoterapii  jest  zabiegów  na  ponad  100  000,00  zł.  Na  mieszkańca  mamy  3  razy  mniej  niż 
mieszkańcy Niemiec i 4 rok z rzędu działamy na tym samym poziomie przychodów. Jeżeli się nic 
nie zmieni to szpitale będą padać. 
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Radny Marek Zabawa stwierdził, że chciałby, żeby zostało pozostawione Ministerstwo Zdrowia, 
a zlikwidowany Narodowy Fundusz Zdrowia.
Zastępca Dyrektora ZOZ:  Odnośnie punktu pobrań w ośrodku w Przystajni to wystąpiliśmy do 
firmy, żeby jeszcze w jeden dzień zrobić pobór, albo wydłużyć w ten sam dzień. Jest to tylko jedna 
godzina, wiec rzeczywiście to jest mało. W każdej gminie chcielibyśmy coś zrobić w ośrodkach. 
Ośrodek  w  Przystajni  czeka  remont  schodów.  Drzewa  obok  Gminnego  Ośrodka  w  Przystajni 
zostały usunięte.
Dyrektor ZOZ: Schody w Ośrodku w Przystajni są zrobione w starych technologiach i się niestety 
rozsypują. Planujemy w Przystajni jeszcze poszerzyć parking, ale jeszcze myślimy nad koncepcją 
jak to zrobić. Na początku trzeba wyburzyć szambo, zasypać i przesunąć ogrodzenie. W ośrodku 
zdrowia trzeba w najbliższym czasie wymienić piec i wyremontować dach. 
Zastępca Dyrektora ZOZ: W Gminie Przystajń fizjoterapia w Górkach działa, ale jest to zasługa 
gminy, ponieważ gmina udostępniła budynek i wyremontowała go. 
Dyrektor ZOZ: W tej chwili KRUS wycofał się z finansowania fizjoterapii. 2 lata temu przyszła 
propozycja odnośnie wykupu sprzętu. Cały sprzęt w Górkach jest już własnością ZOZ. KRUS nas 
już w żaden sposób nie wspomaga. Robione są również zabiegi ambulatoryjne w domu, ale takie 
zabiegi są 2 razy droższe niż inne.
Radny Mariusz Kluba: Czy jest  w ZOZ jakiś organ, który kontroluje kierownika rehabilitacji 
odnośnie decyzji o terminowości realizacji zabiegów? Kto jest nad tą decyzją?
Dyrektor ZOZ:  Najlepiej to kontrolują pacjenci, a  kierownik rehabilitacji podlega bezpośrednio 
Dyrektorowi ZOZ.
Radny Adam Biernacki  zapytał  o termomodernizację budynków. Jakimi kryteriami kieruje się 
kierownictwo ZOZ przy wyborze ośrodków, przychodni i szpitali do termomodernizacji. Ośrodek 
w Przystajni ostatnio był remontowany w 2006 r. i chciałby prosić o odpowiedź kiedy możemy 
liczyć na termomodernizacje. Mamy uczucie, że jesteśmy pomijani, dotyczy to wszelkich dziedzin. 
Dyrektor ZOZ:  Szpitale finansowane są przez Starostwo Powiatowe. Szpital w Krzepicach był 
wyremontowany ze środków unijnych, a szpital w Kłobucku ze środków Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska. Przez ostatnie lata byliśmy skupieni na remontach wewnątrz, żeby obiekty 
nie zostały zamknięte ze względów sanepidowskich.  Pomoc gmin jest ważnym priorytetem pod 
względem wyboru budynku do termomodernizacji.
Radny Adam Biernacki: Czy we wszystkich budynkach został zrobiony audyt energetyczny?
Dyrektor ZOZ: Nie został zrobiony. Przy modernizacji brane są różne czynniki. Całość inwestycji 
dużego ośrodka to jest remont ośrodka w Krzepicach. 
Przewodnicząca: Kiedy Przystajń?
Dyrektor ZOZ: Na pewno nie w tym roku. 
Przewodnicząca: Czy na przyszły rok możemy liczyć?
Dyrektor ZOZ: Będę mógł odpowiedzieć bliżej wakacji. 
Radny Józef Chrzęstek: Ile jest gabinetów fizjoterapii?
Zastępca Dyrektora ZOZ: Jest jeszcze w Troninach.
Radny Jan Sas: Ile godzin pracują fizjoterapeuci?
Zastępca Dyrektora ZOZ: 5 godzin dziennie ze względu na warunki szkodliwe.
Radny Jan Sas: Jak to wygląda ze względu na stan faktyczny?
Dyrektor ZOZ: Na takie zabiegi fundusz daje około 5 000,00 zł – 6 000,00 zł miesięcznie. Zależy 
jaki to jest zabieg. Dziennie średnio jest przyjmowane 10 osób. 
Radny Janusz Leśniak: Jak Pan odnosi się do postulatów, które są pilne.
Dyrektor  ZOZ:  Cieknący  dach,  schody,  piec.  To  są  absolutne  priorytety,  które  muszą  zostać 
zrobione. 
Radny Adam Biernacki: Czy w tym roku planowane są termomodernizacje?
Dyrektor ZOZ: Tak. We Wręczycy Wielkiej, w Popowie i w Parzymiechach. 
Wójt: Myśmy w miarę możliwości w poprzednich latach w obu Ośrodkach Zdrowia na terenie 
gminy  pomagali  przy  remontach  wewnętrznych,  pomagaliśmy  też  przy  zakupie  sprzętu. 
Wybudowana  została  z  naszej  inicjatywy  i  przy  pomocy  naszych  środków  przydomowa 
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oczyszczalnia  ścieków  przy  Ośrodku  Zdrowia  w  Ługach-Radłach  i  przy  Przychodni 
Rehabilitacyjnej w Górkach.
Dyrektor ZOZ: Na inwestycje mamy zaplanowany 1 mln zł. Inwestycje są zarówno w sprzęt jak 
i w budynki. Koszty ogrzewania mamy od 2,00 zł za 1 m², do 6 zł za 1 m². 
Radny  Edward  Chamela:  Jeżeli  ten  budynek  Ośrodka  w  Przystajni  zostałby  oskrobany 
z pozostałości farby, pomalowany 2, czy 3 razy unigruntem i ponownie pomalowany to od razu 
lepiej by wyglądał, bo nie wiadomo kiedy będzie u nas termomodernizacja. „Podziękował” również 
za lekarza, który był w Ługach na zastępstwie za Panią Mach. Tam było 2 klientów. Było 2 i reszta  
już nie poszła. Szkoda przyjmować takiego lekarza. 
Zastępca Dyrektora ZOZ: W Gminie Przystajń od 2006 r. były wykonane inwestycje: 
Przystajń: remont wewnątrz ośrodka – I etap – ponad 20 000,00 zł, II etap - 42 000,00 zł.
Ługi-Radły:  remont -  58 000,00 zł,  wymiana stolarki  okiennej  -  8  700,00 zł,  remont pokrycia 
dachowego - 14 396 zł. Termomodernizacje musimy zrobić we wszystkich gminach.
Dyrektor ZOZ:  Jest już 9 ośrodków po termomodernizacji, w tym roku będą zrobione 3, więc 
będzie ich 12, czyli połowa, bo ośrodków jest 23. 
Zastępca Dyrektora ZOZ  poinformowała, że lekarz Podstawowej Opieki Zdrowotnej nie może 
wypisać skierowań do wszystkich lekarzy, ponieważ jest to podstawowa opieka zdrowotna i lekarz 
ma ograniczone kompetencje. 
Radny Marek Jelonek: Jeżeli coś się stanie w weekend, gdzie się wtedy udać, np. ze złamaniem, 
stłuczeniem?
Zastępca Dyrektora ZOZ:  Wtedy należy udać się do Częstochowy.  Nasze ambulatoria  to jest 
ciągłość przedłużenia podstawowej opieki zdrowotnej. To jest to co uzyskałby Pan idąc do lekarza 
do ośrodka zdrowia.
Radny  Marek  Jelonek:  Jeżeli  już  jestem  w  Częstochowie,  mam  prześwietlenie  zrobione 
w szpitalu, czekałem 6 godzin, przyjeżdżam z powrotem do domu, idę do chirurga, to czy są zapisy 
do chirurga?
Zastępca Dyrektora ZOZ: Na pilne nie.
Radny Marek Jelonek:  Kto ma to wiedzieć, że to jest pilne, jak się słyszy, że za 1,5 tygodnia 
czasu zostanie się przyjętym. 
Zastępca Dyrektora ZOZ: Jest rzecznik praw pacjenta w funduszu i proszę w takim razie dzwonić 
i złożyć skargę.
Radny Marek Jelonek: Słysząc od Pana jak Pan opowiada,  że jest  tak dobrze to  uważam, że 
mieszkam w innym powiecie. Osobiście wolę jechać do przychodni w Częstochowie.
Dyrektor ZOZ: My nie zatrudniamy specjalistów. To nie jest problem ZOZ, tylko NFZ.
Radna  Katarzyna  Wiecha-Zając: Jak  to  wygląda  z  lekarzem w  Łuchach-Radłach,  lekarz  na 
zastępstwo  pojawia  się  wtedy  sporadycznie,  gdy  nie  ma  Pani  Mach,  bo  jest  np.  na  urlopie, 
chorobowym.
Zastępca Dyrektora ZOZ: Zastępstwo wtedy jest 2 razy w tygodniu. Można jechać do ośrodków 
ościennych i one mają obowiązek przyjąć. 
Sołtys Kuźnicy Starej Halina Habrajska: Ile osób może zostać przyjętych 1 dnia?
Dyrektor ZOZ:  Tyle ile może danego dnia. Zasada jest taka, że w przypadkach nagłych zawsze 
pacjent zostanie przyjęty. 
Zastępca Dyrektora ZOZ: W Przystajni w 2011 r. było udzielonych ponad 11 500 porad.
Radny Edward Chamela:  Tyle co on składek płacił przez te wszystkie lata, to on by prywatnie 
mógł się leczyć.
Dyrektor ZOZ: Gdyby przyszło zrobić operacje to nie opłacałoby się to Panu.
Przewodnicząca podziękowała za przybycie i przedstawienie informacji. 

Przewodnicząca poprosiła Radnych o zgodę, żeby przed przystąpieniem do rozpatrzenia projektów 
uchwał mieszkanka Gminy Panki Pani Danuta Kluba mogła przedstawić swój problem. 
Radni wyrazili zgodę. 
Mieszkanka  Gminy  Panki  Pani  Danuta  Kluba:  Gmina  Przystajń  chciała  zrobić  kanalizację 
i przyszła do mnie z prośbą, żebym udostępniła swój teren, aby przejść z ponad 500 m odcinkiem 
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kanalizacji do oczyszczalni ścieków. Wyraziła na to zgodę, ale w zamian prosi o całą ziemię, która 
będzie zbędna z kanalizacji,  żeby wozić na jej  teren.  Syn mówi w ten sposób, że w ogóle nie 
powinien kanalizacji przepuścić przez teren, ale wie, że są koszty i nie chce robić problemów, ale 
w zamian za to mają przywieźć 100 aut ziemi. Problem polega na tym, że ona dostała tej ziemi na 
razie tylko około 20 aut. Ziemia ta w dodatku nie została przez firmę rozrównana i ona nie może 
w związku z tym nic tam robić. 
Podinspektor Agnieszka Zabawa: 02 marca 2012 r. wpłynęło pismo od Pani Danuty Kluby. Na 
pisemną odpowiedź jest jeszcze czas, bo jeszcze wszystkich uzgodnień z firmą nie ma, ale do firmy 
już  dzwoniła,  żeby  zostało  zrobione  wszystko  co  jest  nie  tak.  Jutro  kierownik  budowy  Pan 
Majewski  przyjedzie  do  Pani  i  Pani  pokaże  mu  gdzie  nie  można  przejechać.  Jeżeli  chodzi 
o rekompensatę to firma jest ubezpieczona od takich sytuacji i będzie z Panią rozmawiać.  
Wójt: Wszystkie roszczenia mieszkańców na terenie objętym budową kanalizacji, będą kierowane 
do firmy, która wykonuje to zadanie.
Przewodnicząca: A jak wygląda na dziś sprawa ziemi z kanalizacji? 
Podinspektor Agnieszka Zabawa: Pani Danuta Kluba złożyła takie oświadczenie, że pozwala nam 
przejść przez określone działki (wypisane były tam numery działek), do tego oświadczenia były 
jeszcze  3 punkty,  ale  nic  o tej  ziemi w nich  nie  było.  Dopiero później  Pani  o  tej  ziemi  sobie 
przypomniała. Nie miała jednak pojęcia, że Pani Danuta Kluba chce taką dużą ilość tej ziemi. 
Przewodnicząca: Czy ta ziemia jeszcze będzie?
Podinspektor Agnieszka Zabawa: Tak. Jeszcze ziemia będzie i będziemy Pani ziemie wozić. 
Przewodnicząca:  Jutro kierownik budowy będzie u Pani,  więc na tę  chwilę  sprawę kończymy 
i poczekamy jak firma to załatwi. 

Ad 11
Przystąpiono do rozpatrzenia projektów uchwał w sprawie:

1) przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Przystajń w roku 2012 (podinsp. A. Zabawa).

Przewodnicząca odczytała  projekt  uchwały  z  naniesioną  poprawką  odnośnie  tego  kiedy 
uchwała wchodzi w życie (było po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Śląskiego, a powinno być z dniem podjęcia), po czym zarządziła głosowanie.

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  uchwałę  nr  XV.100.2012  w  sprawie:  przyjęcia  programu 
opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na  terenie 
Gminy  Przystajń  w  roku  2012  jednogłośnie  (14  radnych  za)  w  głosowaniu  jawnym  przez 
podniesienie ręki.

2) zasad  udzielania  dotacji  celowych  na  częściowe  pokrycie  kosztów  zakupu 
przydomowych oczyszczalni ścieków (podinsp. A. Zabawa).

Radny Marek Jelonek: Komisja Budżetu, Rolnictwa i Infrastruktury wnioskowała o zwiększenie 
tego funduszu.
Wójt: Fundusz zostanie zwiększony, ale kwota na oczyszczalnie jest taka zaproponowana i z tym 
się Komisja zgodziła. Jeśli wpłyną następne wnioski to kwota ta zostanie sukcesywnie zwiększona. 
Na razie jest 5 wniosków i 4 000,00 zł mamy w budżecie, więc na nie starczy, bo jest to dotacja 
w kwocie 800,00 zł do każdej oczyszczalni.
Radna Katarzyna Wiecha-Zając zwróciła uwagę, że w projekcie uchwały jest błąd. Powinno być 
kosztów budowy, a nie kosztów zakupu.
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały z naniesioną poprawką i zarządziła głosowanie.
Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr XV.101.2012 w sprawie: zasad udzielania dotacji 
celowych  na  częściowe  pokrycie  kosztów  budowy  przydomowych  oczyszczalni  ścieków 
jednogłośnie (14 radnych za) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.
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3) uchylenia  uchwały  Nr XIV.87.2012  Rady  Gminy  Przystajń  z  dnia  20  lutego  2012 r. 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w przedmiocie 
powierzenia  wykonania  zadania  własnego  Gminy  Przystajń  dotyczącego 
gospodarowania  odpadami  w  zakresie  utrzymania  wysypisk  i  unieszkodliwiania 
odpadów komunalnych (podinsp. A. Zabawa).

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i zarządziła głosowanie.

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  uchwałę  nr  XV.102.2012  w  sprawie:  uchylenia  uchwały 
Nr XIV.87.2012 Rady Gminy Przystajń z dnia 20 lutego 2012 r. w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie  porozumienia  międzygminnego  w  przedmiocie  powierzenia  wykonania  zadania 
własnego Gminy Przystajń dotyczącego gospodarowania odpadami w zakresie  utrzymania 
wysypisk  i  unieszkodliwiania  odpadów  komunalnych jednogłośnie  (14  radnych  za) 
w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.

4) wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  międzygminnego  w  przedmiocie 
powierzenia  wykonania  zadania  własnego  Gminy  Przystajń  dotyczącego 
gospodarowania  odpadami  w  zakresie  utrzymania  wysypisk  i  unieszkodliwiania 
odpadów komunalnych (podinsp. A. Zabawa).

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i zarządziła głosowanie.

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  uchwałę  nr  XV.103.2012  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na 
zawarcie  porozumienia  międzygminnego  w  przedmiocie  powierzenia  wykonania  zadania 
własnego Gminy Przystajń dotyczącego gospodarowania odpadami w zakresie  utrzymania 
wysypisk  i  unieszkodliwiania  odpadów  komunalnych jednogłośnie  (14  radnych  za) 
w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.

5) wystąpienia o zmianę urzędowej nazwy miejscowości z Bagna – Przysiółek na Bagna 
– Wieś (podinsp. M. Drynda).

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr XV.104.2012 w sprawie:  wystąpienia o zmianę 
urzędowej nazwy miejscowości z Bagna – Przysiółek na Bagna – Wieś jednogłośnie (14 radnych 
za) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.

6) wystąpienia  o  zmianę  urzędowej  nazwy miejscowości  z  Michalinów  –  Przysiółek  na 
Michalinów – Wieś (podinsp. M. Drynda).

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr XV.105.2012 w sprawie:  wystąpienia o zmianę 
urzędowej nazwy miejscowości z Michalinów – Przysiółek na Michalinów – Wieś jednogłośnie 
(14 radnych za) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.

7) ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej oraz zarządzenia poboru opłaty 
targowej  w  drodze  inkasa,  określenia  inkasenta  i  wysokości  wynagrodzenia 
prowizyjnego za inkaso opłaty targowej (podinsp. A. Kierat).

Radny  Edward  Chamela:  Dlaczego  jest  aż  20  %  wynagrodzenia  prowizyjnego  za  inkaso, 
a wszyscy inni mają 7 %?
Skarbnik: W skali miesiąca jest to 20,00 zł - 30,00 zł. 
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Wójt: Myśmy tego nie zmieniali. Tak było już we wcześniejszej uchwale.
Sekretarz: Za 7% nikt by się tego nie podjął.  
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i zarządziła głosowanie.

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  uchwałę  nr  XV.106.2012  w  sprawie:  ustalenia  wysokości 
dziennych stawek opłaty targowej oraz zarządzenia poboru opłaty targowej w drodze inkasa, 
określenia  inkasenta  i  wysokości  wynagrodzenia  prowizyjnego  za  inkaso  opłaty  targowej 
jednogłośnie (14 radnych za) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.

8) zmian w budżecie Gminy Przystajń na 2012 rok (p. Skarbnik).

Przewodnicząca: Projekt tej uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji stałych, 
ale pojawiła się autopoprawka i  w związku z tym poprosiła Skarbnika Gminy o omówienie tej 
autopoprawki uchwały.
Skarbnik omówiła powstałe zmiany. W projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie kwotowo 
nic się nie zmieniło. Zostało to podzielone z 2 tabel na 3. Wydatki z działu Rolnictwo i łowiectwo 
zostały przeniesione z wydatków bieżących do wydatków majątkowych.
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr XV.107.2012 w sprawie: zmian w budżecie Gminy 
Przystajń na 2012 rok  jednogłośnie (14 radnych za) w głosowaniu jawnym przez podniesienie 
ręki.

9) zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Przystajń  na  lata  2012-2021 
(p. Skarbnik).  

Przewodnicząca: Projekt tej uchwały został również omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji 
stałych, ale pojawiła się autopoprawka i w związku z tym poprosiła Skarbnika Gminy o omówienie 
tej uchwały autopoprawki.
Skarbnik  omówiła  powstałe  zmiany.  Zmiana uchwały w sprawie  zmian w budżecie  powoduje 
zmianę w uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej i dlatego ta autopoprawka.  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i zarządziła głosowanie.

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  uchwałę  nr  XV.108.2012  w  sprawie:  zmiany  Wieloletniej 
Prognozy  Finansowej  Gminy  Przystajń  na  lata  2012-2021  jednogłośnie  (14  radnych  za) 
w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.

10) odwołania Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej (Przewodnicząca).

Przewodnicząca podziękowała  Radnemu  Mieczysławowi  Kwaśnego  za  pełnienie  funkcji 
Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  i  myśli  że  nadal  będzie  jako  członek  Komisji  działał 
aktywnie, po czym odczytała projekt uchwały i zarządziła głosowanie.

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  uchwałę  nr  XV.109.2012  w  sprawie:  odwołania 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej większością głosów (10 radnych za, 4 wstrzymało się od 
głosu) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.
Za głosowali radni: M. Jelonek, H. Kapuścik, M. Kluba, M. Kwaśny, J. Leśniak, J. Sas, D. Sendal,  
K. Wiecha-Zając, W. Woźny, M. Zabawa.
Wstrzymali się od głosu: A. Biernacki, E. Chamela, J. Chrzęstek, B. Szymanek.
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11) powołania Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej (Przewodnicząca).        

Przewodnicząca zapytała  czy  Radny  Adam  Biernacki  wyraża  zgodę  na  kandydowanie  na 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej - (propozycja Komisji Rewizyjnej).
Radny Adam Bernacki wyraża zgodę.
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i zarządziła głosowanie.

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  uchwałę  nr  XV.110.2012  w  sprawie:  powołania 
Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  większością  głosów  (12  radnych  za,  2  radnych 
wstrzymało się od głosu) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.
Za głosowali radni: A. Biernacki, E. Chamela, J. Chrzęstek, M. Jelonek, H. Kapuścik, M. Kluba,  
M. Kwaśny, J. Leśniak, J. Sas, D. Sendal, B. Szymanek,  K. Wiecha-Zając, M. Zabawa.
Wstrzymali się od głosu: A. Biernacki, W. Woźny.

Radny Adam Biernacki podziękował za wybór na  Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  i  za 
zaufanie.

Ad 12 i Ad 13
Przewodnicząca:  Nie będziemy omawiać  materiałów odnośnie  zestawienia  kosztów w remizie 
Kuźnica Stara i zestawienia wydatków z budżetu gminy w ramach realizacji inwestycji drogowych 
na terenie gminy w latach 1991-2011, ponieważ każdy z Radnych ma to w swoich materiałach. 
Radni poruszyli temat załatwienia problemu ziemi z kanalizacji. Stwierdzili, że powinno to być już 
dawno temu załatwione.
Radny Jan Sas poprosił, żeby nie dopuszczać do takich sytuacji jak wyszło dzisiaj. 
Wójt: Nie  wiem czy firma  będzie  mogła  to  zrobić,  ponieważ  wywiezienie  takiej  ilości  ziemi 
w jedno miejsce może zmienić stosunki wodne na tym obszarze. Staramy się temat załatwić.
Radny Janusz Leśniak odnośnie otrzymanego zestawienia wydatków z budżetu gminy w ramach 
realizacji inwestycji drogowych na terenie gminy w latach 1991-2011 miał zastrzeżenia, ponieważ 
nie  zostało to podpisane.  Chciał  podziękować, że w końcu zostało to zrobione.  Poprosił  Wójta 
Gminy o podpisanie się pod zestawieniem.
Wójt zestawienie podpisał i oddał ponownie Radnemu.
Przewodnicząca przedstawiła pisma jakie wpłynęły do Rady Gminy Przystajń. Pierwsze odnośnie 
braku możliwości wykonania chodnika na ul. Nowej na odcinku od ul. Szkolnej do wjazdu na teren 
Gimnazjum ze względu na brak zaplanowanych środków w bieżącym roku na realizację  takiej 
inwestycji  i  drugie  odnośnie  otrzymania  pozytywnej  opinii  o  prawidłowości  planowanej  kwoty 
długu Gminy Przystajń, wynikającej z planowanych i zaciągniętych zobowiązań.
Mieszkaniec  Gminy  Pan  Kazimierz  Kunert poruszył  problem ul.  Bocznej  w  Przystajni.  On 
mieszka na Antonowie i jeździ tą ulicą do domu. Co roku ta droga jest remontowana, ale nadal są 
dziury.  Po bardzo krótkim czasie  od naprawy dziury się  robią na nowo. Uważa,  że należałoby 
poprawić rowy. Stwierdził, że tych rowów nikt z Urzędu Gminy nawet nie obkosi. On 2 razy do 
roku sam je kosi. Ostatnio wybił sobie szybę w ciągniku podczas takiego koszenia. Prosi, żeby coś 
z tą drogą zrobić. 
Radny  Marek  Zabawa:  W  Dąbrowie  mamy  podobną  sytuacje,  ale  przeznaczamy  co  roku 
pieniądze z Funduszu Sołeckiego na remont dróg. Na drogach szutrowych staramy się uzupełnić 
nierówności  i  chciałby  zwrócić  uwagę,  żeby  rolnicy  na  drodze  nie  zawracali,  ponieważ  to  ją 
uszkadza. 
Radny  Jan  Sas:  Znam temat  ul.  Bocznej  w  Przystajni.  Jeżdżę  tam  i  same  rowy to  nie  jest 
rozwiązanie, trzeba tam zrobić przekop przez drogę.
Mieszkaniec Gminy Pan Kazimierz Kunert: Przekop został tam już zrobiony w ubiegłym roku. 
Radny  Jan  Sas:  Temat  mostków  na  terenie  gminy  jest  wszędzie.  Mostki  są  w  większości 
niedrożne,  należałoby  coś  z  tym  zrobić.  Droga  tzw.  „Jarząbkowa”  to  jest  jedyna  możliwość 
zrobienie  drogi  asfaltowej  do  mieszkańców  Antonowa  mieszkających  blisko  ul.  Bocznej 
w Przystajni. 
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Mieszkaniec  Gminy  Pan  Kazimierz  Kunert poruszył  również  problem  akacji,  którą  chciał 
wyciąć. Trzeba było jednak sprawdzić czy ona jest w pasie drogi gminnej. Jednak ze względu na 
połamanie akacji przez mrozy straż ją ścięła. Grube drzewo z tej akacji zostało zabrane do gminy 
przez strażaków, a drobne gałęzie do tej pory leżą w rowie.  
Wójt: W tym  roku  nie  posiadamy w  budżecie  gminy  środków  na  budowę  dróg  asfaltowych, 
a drobne gałęzie zostaną pozbierane. Szkoda, że wcześniej o tym nie wiedziałem, bo już dawno 
temu zostałyby te gałęzie posprzątane. Temat miał załatwić do końca Komendant Gminny. Co do 
naprawy dróg to niestety każda forma remontu jest krytykowana.
Radny Józef Chrzęstek: Trzeba wrócić do smołowania, żeby drogi były dobre. 
Mieszkaniec Gminy Pan Adam Skrzydeł: Co do rolników to nie ma z nimi problemów, ponieważ 
oni dbają o drogę, a co do drogi to Wójt kiedyś obiecał jej naprawę. Nikt tam jednak nie przyjedzie 
z gminy zobaczyć jak ta droga wygląda po deszczu. Trzeba coś z tą drogą zrobić. 14.02.2012 r. było 
złożone pismo i do tej pory nie ma na nie odpowiedzi. 
Radny Jan Sas: Z prawdą się Pan minął odnośnie tej  akacji,  ponieważ gruby konar został  do 
gminy dostarczony, ale zostało tam jeszcze dużo grubych gałęzi i jak strażacy za 2 czy 3 dni po nie 
pojechali to okazało się, że ktoś te grube gałęzie pozbierał i stwierdzili, że skoro ktoś zebrał grubsze 
gałęzie to drobne również powinien zebrać. 
Radny Janusz Leśniak poruszył sprawę Funduszu Soleckiego, my jako sołectwo Przystajń i tak 
dostajemy mniej niż inne sołectwa, a drogi trzeba robić.
Radny Marek Jelonek: Kiedy będą zrobione drogi?
Wójt: Nawierzchnia na ulicy Bocznej była w roku 2011 naprawiona jak i inne drogi kamienne na 
terenie gminy, tzn. wyrównana równiarką, a dziury, które jeszcze były zostały zasypane destruktem. 
Sprawdziłem tą drogę po w/w robotach. Była równa, bez dziur.  Na ten rok plan jest taki, żeby 
zrealizować naprawy do końca kwietnia. Na dzień dzisiejszy już zaczęliśmy robić naprawy dróg, 
ale systemem gospodarczym, bo jest tylko 1 pracownik stale zatrudniony do naszej dyspozycji.  
Radny Jan Sas: Co z pracownikami?
Wójt: Jeden pracownik ma złamaną nogę, a drugi znajduje się w areszcie. Na dzień dzisiejszy 
posiłkujemy  się  pracownikiem,  który  został  skierowany  na  prace  społecznie-użyteczne 
i pracownikiem, który został skierowany do pracy w urzędzie za jazdę pod wpływem alkoholu, 
planujemy również zatrudnić pracownika w ramach robót  publicznych. Na pismo mieszkańców 
pracownik jutro odpowie i przepraszam, że jeszcze nie została ta odpowiedź udzielona. 
Radny Marek Zabawa – zwolnił się u Przewodniczącej.  
Mieszkaniec Gminy Pan Adam Skrzydeł zastanawia się czy jest sens pisać do gminy. Co mamy 
zrobić z tą drogą, gdzie mamy jeździć? W jakim czasie zostanie to zrobione?
Wójt: Do końca kwietnia  będziemy naprawiać drogi.  Jeśli  będzie dostępny frez to  zrobimy to 
frezem, a jeżeli nie to kamieniami. Mamy kilka dróg, które są kamienno-gruntowe.
Przewodnicząca: Trzeba sprawić, żeby droga była przejezdna. Przemyśleć i zrobić trwałą naprawę. 
Chociaż na 3 miesiące, a potem kolejna naprawa.
Wójt: My tylko łatamy dziury. Droga byłaby trwała gdyby było chociaż 5 cm ÷ 10 cm grubości na 
całej szerokości wysypanego i przywałowanego kamienia. 
Radny  Marek  Jelonek: Czy  my  jako  Rada  możemy  zgłosić  szkody  wynikłe  w  wyniku 
wymrożenia?
Radny Jan Sas: W temacie mrozu trzeba byłoby zgłosić istnienie strat, szczególnie na zbożach 
szlachetniejszych, ponieważ straty są ogromne. 
Radny Edward Chamela uważa, że nie są tutaj podane wszystkie koszty odnośnie Kuźnicy Starej. 
Nie  będzie  się  już  o  nic  dochodził.  Słyszał,  że  Pani  Przewodnicząca  powiedziała  na  zebraniu 
wiejskim, że Chamela chce rozliczać koszty remontu budowy remizo-świetlicy. On chciał to tylko 
wiedzieć. Jak Pani tak mówi, to niech Pani też powie, że dziś się mówi, że są za słabe fundamenty,  
a pisze tutaj, że były fundamenty wzmacniane. 
Przewodnicząca:  Na zebraniu  wiejskim rzeczywiście  powiedziała,  że  Pan Chamela  chce  takie 
zestawienie i pokaże je zainteresowanym mieszkańcom Kuźnicy Starej. 
Wójt: Jeżeli czegoś brakuje w tych zestawieniach to proszę podpowiedzieć, a my to uzupełnimy. Te 
dane odnośnie dróg są spisane ze sprawozdań rocznych i wszystkich żądanych danych nie ma. 
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Radny Marek Jelonek: Jest otwarta nowa linia busa i PKS Częstochowa być może od września 
zlikwiduje dojazdy do Kamińska, Ługów, Górek i Dąbrowy.
Wójt: Możemy występować do przewoźników, ale przewoźnicy sami z tych przejazdów rezygnują 
ze względu na nierentowność. 
Sekretarz: PKS Częstochowa wystąpił o wystawienie opinii, czy my na to wyrażamy zgodę, żeby 
skrócić trasę Częstochowa-Kamińsko. My wyraziliśmy opinię negatywną, ale nie wiemy czy coś to 
pomoże. Przystanki udostępniamy za darmo. Nie możemy ograniczać przewoźników. Przewoźnik 
występuje o pozwolenie do Starostwa. 
Wójt: Czy my nadal mamy naprawiać drogi, czy w ogóle nic nie robić?
Przewodnicząca: Trzeba naprawiać drogi zgodnie z potrzebami.
Radny Waldemar Woźny: Na Bagnach trzeba zrobić najpierw rowy, żeby zrobić drogę.
Wójt: Tam jest  problem, ponieważ droga w pewnej  części  nie  jest  na  naszych gruntach,  teraz 
należałoby wytyczyć drogę, a dopiero później ją robić.
Radny Józef Chrzęstek zapytał o wiatraki.
Wójt: Na dzień dzisiejszy Komisja nic przeciwko temu nie miała. 
Radny  Marek  Jelonek: Jeżeli  wiatraki  miałyby  być  400  m  od  zabudowań  to  stanowczo 
powinniśmy być temu przeciwni.
Radny Mariusz Kluba: Jakie stanowisko gmina zajmie odnośnie „bubla budowlanego” jakim jest 
budynek  na  stadionie  przy  ul.  Bór  w  Przystajni,  wychodzi  wilgoć  w  środku  i  jakie  mamy 
możliwości, jakie będą kroki przedsięwzięte w tym temacie. Jak po ostatniej  awarii ogrzewania 
w Zespole Szkół w Przystajni kotła ma się sprawa z wykonawcą, czy z firmą, która to sprzedała. 
Wójt: Odnośnie budynku na stadionie mamy gwarancję, więc będziemy wymagać od wykonawcy, 
aby nam naprawił szkody.
Radny Edward Chamela: Ten budynek na stadionie trzeba było podnieść o 2 pustaki do góry.
Radny  Marek  Jelonek: Zwrócił  uwagę,  że  Wójt  zasugerował,  żeby  była  pozytywna  opinia 
odnośnie budowy wiatraków.
Wójt: Nic nie sugerowałem. Poczekamy jaki będzie zapis w protokole z Komisji, dobrze by było,  
żeby Komisje opiniowały przedstawione sprawy, bo nie wiadomo co odpowiadać i jak przedstawiać 
dalej temat. 
Przewodnicząca: Nie było stanowiska Komisji, temat był przedstawiany po raz pierwszy, trudno 
w takiej sytuacji od razu podejmować decyzję. Na chwilę obecną chcieliśmy się na razie ze sprawą 
zapoznać.
Radny Marek Jelonek: Chciałby, żeby zostało wystosowane pismo do mieszkańców Ługów-Radeł 
i Boru Zajacińskiego z zapytaniem czy wyrażają zgodę na budowę wiatraków. On nie zamierza od 
swoich mieszkańców wysłuchiwać potem pretensji. 
Wójt: Powstaje pytanie: Dlaczego Komisja nie zajmuje stanowiska w tak ważnej sprawie?
Radny Adam Biernacki: Nie było sprzeciwu Komisji. Tylko Pan Józef Chrzęstek zgłosił swoje 
zastrzeżenia. 
Przewodnicząca: Na chwilę obecną chcieliśmy się póki co z tematem wiatraków zapoznać.

Ponieważ wyczerpano porządek obrad Przewodnicząca dokonała zamknięcia XV sesji Rady Gminy 
Przystajń.

Protokolant:                                                             Przewodnicząca Rady Gminy Przystajń
Anna Mrozek                                                                      mgr Henryka Kapuścik
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